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Zápisnica 

                                      z tretieho  riadneho  zasadnutia  obecného zastupiteľstva v Zbehoch  

dňa  23.júna  2021  o  17,00  hod. v  Kultúrnom dome Zbehy. 

 

P r o g r a m : 

1. Otvorenie zasadnutia 

2. Voľba návrhovej komisie a určenie overovateľov zápisnice. 

3. Schválenie programu zasadnutia. 

4. Správa starostu obce 

5. Správa hlavnej kontrolórky  

6. Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na II. polrok 2021 

7. Stanovisko  k Záverečnému účtu obce za rok 2020 :  

a) Komisie pre financie, rozpočet a ekonomiku 

b) Hlavnej kontrolórky obce 

8. Schválenie Záverečného účtu za rok 2020 

9. Návrh Všeobecného záväzného nariadenia č.1/2021  O zákaze umiestnenia herní na území obce 

10. Návrh Všeobecného záväzného nariadenia č.2/2021 O výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov 

a podmienky úhrady v školských účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Zbehy 

11. Návrh Všeobecného záväzného nariadenia č.3/2021  Štatút  obce Zbehy 

12. Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok na projekt s názvom „Základná škola Zbehy – 

Rekonštrukcia kotolne“ – spolufinancovanie 

13. Vykonanie previerky prokurátora a upozornenie prokurátora  

14. Informácia o priebehu prípravy PD – celoobecná kanalizácia 

15. Petícia občanov za zákaz prevádzkovania motokrosovej dráhy v obci Zbehy 

16. Došlá pošta 

17. Diskusia 

18. Záver. 

 

1.Otvorenie zasadnutia uskutočnil starosta obce. 

 

2. Obecné zastupiteľstvo v Zbehoch (ďalej OZ ) – podľa § 12 ods. 5 Zákona o obecnom zriadení -  

   Schvaľuje: Návrhovú komisiu: Michal Gudába, Vieroslava Fusková 

Hlasovanie: za:   5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková 

         proti: 0 

         zdržal sa: 0 

  Za  overovateľov zápisnice navrhujem :Monika Fedorová, Mário Petrík  

  Konštatujem, že: na rokovaní OZ je prítomných   5   /  9    poslancov, OZ je uznášania schopné. 

  Zapisovateľ: Gabriela Billová 

 

3. OZ schvaľuje   Program rokovania obecného zastupiteľstva 

 Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková 

                   proti :  0 

          zdržal sa :  0 

 

 

 



4. Správa starostu obce 

-Prebehla výmena stĺpov verejného osvetlenia popri chodníku od mosta po Retic, chceli sme tým zlepšiť podmienky 

pre chodcov, stĺpy boli v strede chodníka alebo na kraji, teraz sme  urobili sme ryhu, osadili sme nový kábel, ten 

pôvodný bol na viacerých miestach poškodený, čím často vypadávali svetlá, premiestnili sme miestny rozhlas do 

výkopu, tiež po dohode s Optickými sieťami bol do vykopanej ryhy umiestnený  optický kábel, takto by to malo 

vyzerať aj v celej obci, to by bol ideálny stav . Výkopy, betonáž a  osadenie sme robili svojpomocne, elektrické práce 

dodávateľsky, osvetlenie lepšie,  ešte nás čaká odstránenie starých stĺpov. 

Fusková – to zábradlie čo tam je do poly a od poly nič, to tam má nejaký význam? 

Starosta – pôvodne to bolo myslené, že ten svah bude nižší a chodník vyššie a zábradlie by malo význam, no teraz sme 

sa snažili aspoň navoziť nejakú hlinu a ešte navozíme, aby nehrozilo, že niekto spadne z chodníka.  Tiež sme ešte 

doplnili osvetlenie ako je Modrá žaba a nad most. 

-rekonštrukcia strechy na garáži  OÚ – strecha bola v hroznom stave, bolo len otázkou času kedy by spadla. Na 

strechu sme osadili  plech- svojpomocne, azbest, ktorý tam bol pôvodne odstránila firma. Plánujeme na garáži  

vymeniť aj  dvere, ale všetko závisí od ekonomickej situácie, čo bude finančne najvýhodnejšie. 

- úprava priestranstva pri vstupe do MŠ – vykopali sme hlinu, ktorá tam bola, naviezli sme kameň, umiestnili koberce. 

Stenu pri vstupe do MŠ  po dohode s p. Líškovou sme namaľovali a ešte ozdobíme nejakými písmenkami, nech vstup  

vyzerá pekne. Riešil som s ňou aj to ďalšie oplotenie vzadu pri škôlke, ale zatiaľ bezvýsledne. 

Hallo – ten kúsok 4 m2 vyzerá hrozne, neudržiavaný a je to hneď pri bráne škôlky. 

Starosta – navrhol som, že tam natiahneme nejakú textíliu, nech to nie je vidieť. Ďalej sme prerobili preliezku na kryt 

nad pieskovisko  - bola to požiadavka  pani riaditeľky. Na pieskovisko im chodia mačky a takto bude chránené. Máme 

spracovanú štúdiu dvora MŠ a v priebehu leta, by som chcel zrealizovať aspoň väčšiu časť z navrhnutej štúdie, bude 

sa realizovať altánok a dopravné ihrisko v súlade, ako to máme schválené v rozpočte. 

- rekonštrukcia dažďovej kanalizácie – najlepšie riešenie uloženie kanalizácie do potrubia - osadili sme odtokové 

potrubie, ktoré boli zasypané , všade budú kanalizačné vpuste, bude tam odkalenie týchto vpustov – práce robíme 

svojpomocne, len niečo bolo kopané minibagrom. Takto kanalizačné potrubie chceme urobiť aj pri cintoríne. 

- odkanalizovanie budovy pošty – mali problém s kanálom, naši zamestnanci to odkopali, bolo tam kameninové 

potrubie, my sme to prepchali, dali sme nové potrubie od budovy a  zároveň sme položili vodovodné potrubie . Žumpa 

tam bola, bola suchá, lebo do nej neodtekalo. Teraz už odteká. 

- úprava fasády bývalej škôlky na Andači – zatiaľ to necháme takto očistené, aby sa vysušili steny, ešte to 

napenetrujeme, aby nevsakovala voda do steny. Pracovníci osekané steny vyčistili kefami, vabkou, bolo to dosť 

pracné, ale celkom dobre to takto vyzerá. 

- fľakovanie ciest – riešili sme to cez spol. Cesty, mali sme finančný limit 5 tisíc. . Robili sa cesty na Domovine, 

Horný koniec, časť k družstvu, niektoré ulice sú v takom stave, že nepostačuje fľakovanie , mali by sa potiahnuť celé. 

Ale urobili sme to najnutnejšie. 

Hallo – ešte by sa mohlo zafľakovať pri hádzanárskom ihrisku, ako sa robila optika všetko to je poprepadané 

Starosta – na jeseň, keď sa budú robiť naplánované ulice sa toto opraví 

- informácia o výstavbe kostola v miestnej časti Andač –dnes som mal stretnutie s p. farárom Haferom, hovorili sme 

o tom , že síce má Lukáčovská farnosť projekt na tento kostol, ktorý stál 30 tisíc, ale keď si to dali naceniť tak cena 

hrubej stavby bez dlažby, bez kúrenia by bola 370 tisíc. A sponzorský dar na kostol je vo výške 200 tisíc. Pán farár dal 

urobiť novú štúdiu, ktorá by bola podstatne lacnejšia. V našich lánoch je zložitá strecha, nebolo riešené kúrenie, boli 

navrhnuté padané klenby a rôzne drahé veci. Iniciatíva od pána farára – umiestnenie kostola nižšie, pred kaplnkou, tá 

by potom slúžila ako dom smútku, ideálne by bolo urobiť verejné stretnutie s obyvateľmi na Andači, aby boli 

informovaní čo sa bude robiť,  navrhuje riešenie výmeny parciel čo by sme schvaľovali na zastupiteľstve. Návrh 

predchádzajúceho kostola bol pekný, ale po finančnej stránke by sa nezvládol postaviť. Samotný investor s tým 

súhlasil, teraz už je len  na nás zvolať stretnutie s občanmi, samozrejme poslanci, s pánom farárom 

-Popoludnie pre deti – uskutoční sa  dňa  9.7.2021 na futbalovom ihrisku, vtedy je aj koniec futbalového tábora, 

samozrejme ste vítaní, chcem Vás poprosiť, aby ste nám prišli pomôcť 

- informácie zo ZŠ - v priebehu apríla bolo vyhlásené výberové konanie na riaditeľku ZŠ, nakoľko p. riaditeľka  

Mgr. Stieranková už končí k 30.6.2021, odchádza do dôchodku. Vo výberovom konaní vyhrala p. Mgr. Krajčírová . 

Vymenovanie prebehne na konci školského roka, pri slávnostnom ukončení. Verím, že s ňou bude dobrá spolupráca, 

má nejaké vízie so školou, budeme si nápomocní.  Nakoľko je pán školník Čellár PN, je prijatý v ZŠ  nový školník  na 

zastupovanie počas tejto  PN, nakoľko už počas leta je naplánované maľovanie štyroch tried, ale toto si už bude riešiť 

nová p. riaditeľka. 

Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková 

                   proti :  0 

          zdržal sa :  0 



 

5.Správa hlavnej kontrolórky – z kontroly na úseku dodávateľské faktúry od vybraného dodávateľa za služby v roku 

2019 a 2020- tvorí prílohu zápisnice 

Správa bola vypracované na požiadavku pána poslanca Ing. Habiňáka – len informácie ohľadom faktúr za 

elektromontážne práce od firmy Bojda - Tech za roky 2019 a 2020. 

Starosta – ako som nastúpil tak do vtedy sa riešilo verejné obstarávanie tak, že bol zazmluvnený 1 pán ,ktorý chodil 

s pracovníkom obce vymieňať osvetlenia. Nevedel som presne podľa tohto spôsobu prác dopredu vedieť, koľko 

financií bude potrebných vopred na ďalší rok, ako to nastaviť. Či nastaviť samostatne práce, samostatne materiál. Sú 

výnimočné situácie, kedy vypadne verejné osvetlenie, zaskratuje vianočné osvetlenie  a potrebujeme to hneď opraviť. 

Nevedeli sme nastaviť podmienky VO. Viem, nebol to ideálny postup, ale opravy boli potrebné. Nechcem nikoho 

obhajovať, p. Bojda mal vystavovať faktúry správne podľa uzavretej dohody, my sme mali kontrolovať to čo 

vykazoval, či dodržiava hodinovú sadzbu. Väčšinou to robil v svoj neprospech. Už to robíme tak ako sa má , máme 

poznatky z predchádzajúceho roka, vieme zhruba do akej sumy sa máme pohybovať. VO sme urobili nové, p. Bojda 

nám robí už nie len opravu verejného osvetlenia ale aj rôzne elektroinštalačné práce, robil nám komplet nové vedenie 

na OÚ, robil el. vedenie na Kepelíku, vymieňame rozhlasy, vymieňame vedenia kde to je potrebné a z môjho pohľadu 

je veľmi promtný a ochotný to dobre spraviť. Nemusíme dva týždne čakať, kým sa opraví verejné osvetlenie.  

 Z toho čo je uvedené v správe – vieme čomu sa máme vyvarovať,  budeme dôslednejšie sledovať fakturované práce, 

aby sa dohoda medzi obcou a firmou Bojda-Tech dodržovala.  

Gudába – k tomu bodu o finančnej úspore čo sa týka led osvetlenia – veľkú spotrebu energie nemajú ,ale tým že slabo 

svietia to veľmi úspore nepomáha, sú slabé  - teda majú malú svietivosť a krátku životnosť, málo vydržia 

Starosta – kde sú už vymenené , tak ľudia sú spokojní   

Hallo – správa nech je doručená aj poslancovi čo si ju vyžiadal, keď tu teraz nie je prítomný 

Starosta – bude ako príloha zápisnice zverejnená 

Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

                   proti : 0   

          zdržal sa :  0 

 

6.Informácia hlavného kontrolóra obce v zmysle zákona 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy podľa § 17 ods.15 o stave a vývoji dlhu obce. Dlh obce v ŠFRB je k 31.5.2021 vo výške             

357 391,17 €, ktorý splácame od 1.1.2011, s termínom splatnosti rok 2041.  

Dlh obce evidovaný vo forme Návratnej bezúročnej výpomoci obciam a VÚC na kompenzáciu výpadku dane z 

príjmov fyzických osôb v roku 2020 poskytovaného Vládou SR prostredníctvom Ministerstva financií SR v 

maximálnej poskytovanej výške 39. 245 €, ktorý začneme splácať v roku 2024. 

Hlasovanie: za:   5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková  ) 

     proti:   0 

          zdržal sa:   0 

Návrh plánu kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra na II. polrok 2021- tvorí prílohu zápisnice 

Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

                   proti :  0 

          zdržal sa :  0 

 

7.Stanovisko  k Záverečnému účtu obce za rok 2020 :  

a) Komisie pre financie, rozpočet a ekonomiku – tvorí prílohu zápisnice a prečítal ju predseda komisie Michal 

Gudába  

b) Hlavnej kontrolórky obce – Odborné stanovisko predniesla hl. kontrolórka Ing. Remenárová – tvorí prílohu 

zápisnice 

OZ berie na vedomie Stanovisko Komisie pre financie, rozpočet a ekonomiku   a stanovisko Hlavnej kontrolórky 

obce k Záverečnému účtu obce za rok 2020. 

   Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

              proti :  0 

       zdržal sa :  0 

 

8.Schválenie Záverečného účtu za rok 2020 – tvorí prílohu zápisnice 

Na základe prerokovania záverečného účtu obce v súlade s § 16 ods. 9 písmeno a/ zákona č. 583/2004 Z.z. v znení 

neskorších zmien a doplnkov, celoročné hospodárenie za rok 2020 schvaľuje bez výhrad.  

Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

                   proti :  0                      zdržal sa :  0 



Tvorba rezervného fondu -  prebytok rozpočtu v sume + 95 999,88 EUR  zistený podľa ustanovenia § 10 ods. 3 

písmeno a/ a b/ zákona 583/2004 Z.z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov použiť na - tvorbu rezervného fondu obce v čiastke 9.600,- €. 

Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

                   proti :  0 

          zdržal sa :  0 

 

9.Prijatie VZN č.1/2021  O zákaze umiestnenia herní na území obce 

VZN bolo vopred zverejnené, ide o zákaze umiestnenia herní na území obce Zbehy a taktiež aj jej častí. Jedná sa 

o herne , nie o kasína. 

Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

                   proti :  0 

          zdržal sa :  0 

 

10.Prijatie VZN č.2/2021 O výške príspevku na čiastočnú úhradu nákladov a podmienky úhrady v školských 

účelových zariadeniach v zriaďovateľskej pôsobnosti obce Zbehy 

Zmenil sa  návrh a už vláda nebude prispievať všetkým deťom na stravu , ale rozdelili to tak, že na stravu budú 

prispievať iba znevýhodneným deťom a ostatným dajú rodičovský príspevok navýšený , z toho dôvodu musíme 

upraviť VZN, aby sa od nového školského roka mohlo postupovať podľa platného VZN. 

Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

                   proti :  0 

          zdržal sa :  0 

 

11.Prijatie VZN č.3/2021  Štatút  obce Zbehy 

Už začiatkom môjho volebného obdobia sme chceli upraviť náš Štatút obce, bol vydaný vzor zo ZMOSU, ako by mal 

štatút vyzerať. Teraz po stretnutí s pani hlavnou kontrolórkou a s lektorom Mgr. Briestenským sme vypracovali nové 

VZN Štatút obce, aby bol v súlade so zákonom, tiež p.Briestenský vypracoval dôvodovú správu, ktorú sme Vám 

priložili v materiáloch na OZ. Dohodli sme sa, že nám pomôže upraviť aj ďalšie naše smernice, je v tejto oblasti 

najfundovanejší. Chodí v rámci regionálnej vzdelávacej agentúry prednášať, robí školenia , má skúsenosti aj ako 

prednosta.   

Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

                   proti :  0 

          zdržal sa :  0  

 

12.Predloženie žiadosti o nenávratný finančný príspevok na projekt s názvom „Základná škola Zbehy – Rekonštrukcia 

kotolne“ – spolufinancovanie 

O tomto projekte som vám už hovoril, je teraz možnosť žiadať o financie s 5 % spolufinancovaním .  

Hl. kontrolórka – čo znamená – neoprávnené výdavky, čo to zahŕňa 

Starosta – v projekte ide o to , aby sa využila zelená energia na nejaké vykurovania, alebo na zlepšenie energetických 

podmienok v škole. My, keď budeme chcieť osadiť tepelné čerpadlo , už teraz vieme, že tam budeme musieť  urobiť 

komplet novú prípojku na elektrinu, ale tá by mala stáť 10 tisíc. My to máme zahrnuté v žiadosti , ale  či nám to uzná 

agentúra životného prostredia to teraz pri predkladaní projektu nevieme. Nám tých 5% vychádza z celkovej sumy, 

ktorú žiadame, ale ak nám tam dajú neoprávnené náklady napr. vytýčenie geodetom ostatných sietí, ktoré tam možno 

máme, tak tie budeme musieť doplatiť. To budeme vedieť dodatočne. 

Hallo –to budeme vedieť až po ukončení projektu?   

Starosta – teraz vyhodnocujú projekt a následne nám napíšu, že čo sú oprávnené výdavky z projektu , toto sú 

neoprávnené a dajú nám na  rozhodnutie, či pokračujeme a zaplatíme aj tie neoprávnené výdavky 

Hallo – toto záväzné teda nie je. Keby nám vyšli veľké neoprávnené náklady, tak sa môžeme rozhodnúť, že 

nepokračujeme? 

Starosta – presne tak . Teraz schvaľujeme len tých 5 % spolufinancovania. 

Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

                   proti : 0  

          zdržal sa :  0 

 

13.Vykonanie previerky prokurátora a upozornenie prokurátora  

V rámci pravidelnej previerky, si vyžiadala z Okresnej prokuratúry Nitra pani prokurátorka naše spisy zasadnutí 

obecného zastupiteľstva za roky 2019, 2020 a 2021. Jednalo sa o preverenie postupov počas obecného zastupiteľstva, 



či máme v poriadku zápisnice, uznesenia a zverejňovanie. Uložila nám nejaké opatrenia, ktoré máme do budúcna 

napraviť. Týkalo sa to hlavne prijímania VZN, podstate tak, ako sme ich už na tomto zasadnutí prijali. Nemôžeme ich 

schvaľovať uznesením, ale prijať 3/5 väčšinou prítomných poslancov. Upozornila nás, že už mimoriadne zasadnutia 

OZ nie sú, ale iba riadne. A pri uzneseniach chýbajú  dátumy podpísania starostom obce. 

Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

                   proti :  0 

          zdržal sa :  0 

 

14.Informácia o priebehu prípravy PD – celoobecná kanalizácia 

Je to zdĺhavý proces dohodnúť sa s projektantami na projektovanie kanalizácie, na ktorú je už vydaný projekt 

a stavebné povolenie. Majú to o dosť komplikovanejšie, ako keby to mali robiť úplne nanovo. Časť kanalizácie musia 

zanechať tak ako bola, časť kanalizácie sa bude riešiť zmenovým konaním , a časť kanalizácie sa bude polohovať 

nanovo. Prebehlo už x rokovaní . Momentálne prebieha verejná súťaž, bude sa súťažiť dodávateľ projektových prác, 

z našej strany bola požiadavka, aby nešlo len o dokumentáciu pre stavebné povolenie, ale aj o realizačnú 

dokumentáciu, ktorá je momentálne nevyhnutná. Z vlastnej skúsenosti viem posúdiť, že teraz len riešime chodník 

smerom na Čakajovce a už je to tam 3/4 roka a stále niečo dopĺňame, keďže ten projekt nie je spracovaný pre 

realizáciu, ale pre stavebné povolenie. Je tam neskutočné množstvo agendy čo musíme doložiť pre plynárov, pre 

správu ciest a pod. a toto bude horšie, lebo budeme križovať vodu, elektrinu a tak,  chcem aby to bolo v tomto štádiu 

spracované.  Chcem aby firma, ktorá bude spracovávať projekt, aby vybavila aj inžiniering. Projekcia pre stavebné 

povolenie a samotné stavebné povolenie by malo byť do konca roka. Celková výška určite presiahne rozpočtovaných 

25 tisíc. My v tomto roku minieme max. 25 tisíc a čo bude zvyšok budem informovať nasledovne pri schvaľovaní do 

rozpočtu obce. Všetko bude závisieť od vysúťaženia. Keď to bude 37 tisíc, tak sa dohodneme, že 25 tisíc vyplatíme 

v tomto roku a zvyšok doplatíme v budúcom roku po odovzdaní kompletnej dokumentácie. Všetko bude podchytené 

vo verejnom obstarávaní., taktiež to, že samotná dokumentácia bude predmetom toho, že budeme na ňu žiadať dotáciu 

z EÚ, rovnako ako budeme žiadať na celú realizáciu kanalizácie. Aby to bol oprávnený náklad v žiadosti o NFP. 

Dávame to externe súťažiť, potrebujeme to mať podchytené v tej žiadosti o nenávratný finančný prostriedok pre celú 

kanalizáciu. 

Hallo – pokiaľ bude vypracovaný projekt, ako dlho môže byť uložený? 

Starosta – bude stavebné povolenie – pre vodné stavby sa môže predlžovať každý rok a pre to ostatné každé dva roky.  

Preberali sme ešte, či sa napojíme do tejto čističky, alebo do druhej? Dajú si spraviť hydrogeologický prieskum , 

statiku , v horšom prípade bude starý skelet slúžiť ako zberná nádrž. Celá technológia sa teraz umiestňuje do zeme. 

Hallo – zámer bude taký, že obec bude mať samostatnú čističku ? Tiež aj Andač sa bude takto riešiť, že bude napojený 

na túto čističku? 

Starosta – áno. Momentálne nie je žiadna výzva na kanalizácie, posledná bola v roku 2016. 

Hlasovanie : za :  5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

                   proti :  0 

          zdržal sa :  0 

 

15.Petícia občanov za zákaz prevádzkovania motokrosovej dráhy v obci Zbehy 

Bola doložená petícia 48 občanov, tento krát už v správnom znení. 

Mali sme stretnutie aj s p. Briestenským, aj som sa informoval u prokurátorky ako správne postupovať, my nemáme 

právny vzťah  k tej parcele kde je motokros. dráha a ešte nemôžeme prijať VZN, ktorým by sme niekoho obmedzovali 

na súkromnej parcele. My tam nemáme nič.  

Starosta – privítal iniciátorov petície p. D.Žákoviča a p. Piškulu.  Stručne prítomným zhrnul postup obce ohľadom 

motokrosovej dráhy. Je tu nejaká história motokrosovej trate,  proti ktorej je prijatá petícia. Všetko to začalo ešte pred 

rokom 2010, vystriedalo sa tam niekoľko generácií motorkárov, robila sa v dobrej vôle, predtým tam bolo smetisko, 

ktoré obec musela opakovane odstraňovať, bol tam nejaký tichý súhlas od obce, tichý súhlas od ŽSR a nejakou 

formou motokrosová trať prevádzkovala. 

Prvú petíciu sme dostali dňa 14.9.2020 , ktorá však nespĺňala podmienky petície a preto sme ich vyzvali o predloženie 

petície v súlade so zákonom. Avšak aj tak obec dňa 17.9.2020 podala žiadosť ŽSR o ich stanovisko k motokrosovej 

trati. Odpovedali nám 21.10.2020., kde nám ako prílohu zaslali Zápisnicu zo stretnutia na obecnom úrade s mojím 

predchodcom, delegáciou so ŽSR a mládežou, ktorá vtedy jazdila. Obec sa vtedy zaviazala, že trať buď zlegalizujú 

alebo odstránia. K legalizácii by sa museli žiadať rozličné úseky ŽSR o vyjadrenie. Toto však zostalo nepohnuté, až 

do obdržania spomínanej petície . Predtým ešte boli aj telefonické sťažnosti na dráhu, z časti sa riešili, z časti nie. Dňa  

3.12.2020 nám ŽSR zaslali výzvu,  aby sme do 31.12.2020 motokr. trať odstrániť alebo zlegalizovať. Čo bolo 

prakticky nemožné. Poslali sme im žiadosť o stanovisko, ak by obec chcela pozemok prenajať alebo odkúpiť. Odpísali 



nám 22.1.2021 kde uviedli podmienky nájmu a podmienky odkúpenia. Riešili sme to na OZ ,kde poslanci sa vyjadrili, 

že nie je záujem pozemok odkúpiť, alebo prenajať. Väčšina trate je na pozemkoch ŽSR ale cca 40% sú súkromné 

pozemky FO. Takže by to problém nevyriešilo. Dňa 20.5.2021 nám prišla žiadosť z Okresnej prokuratúry 

o zapožičanie spisu. Pri stretnutí s p. prokurátorkou  sa vyjadrila, že jediným riešením je Štátny stavebný dohľad 

z Ministerstva dopravy. Tak nám prišiel list, že 28.6.2021sa uskutoční ŠSD , kde sme prizvaní za obec, ďalej 

zástupcovia železníc a Ministerstva dopravy. Aké dajú stanovisko, tak musíme pokračovať. Som rád, že je to v ich 

rukách, lebo my nemáme možnosť s tým niečo urobiť. 

 Je to všetko veľmi komplikované, vybavovať stavebné povolenia a súhlas. Nie je to náš pozemok. Radili sme sa s 

prokurátorkou, s p. Briestenským, problém sme riešili na zastupiteľstve. Pani prokurátorka sa vyjadrila, že ak sa 

v nejakej zápisnici za obec starosta k niečomu zaviazal a neschválilo to obecné zastupiteľstvo, tak to nemá nejaký 

právny dopad.   

Čo sa týka celkovej úpravy plochy rozhodne Štátny stavebný dohľad – či trať odstráni obec alebo železnice.  

Preberal som to aj s PZ – je to vstup na cudzí pozemok a ja to nemám riešiť, niekoho odtiaľ vyháňať. 

Predstúpil p. Dušan Žákovič – Habiňák tam mohol chodiť a ty nemôžeš?  Ty sa schovávaš. Tvoja arogancia nemá 

hraníc. Budoval si tú trať s bratom, mal si nejaké povolenie? Dostal si na to dotáciu z obce. 

Starosta – povedal som, že sa tam vystriedalo veľa generácií, aj ja som tam bol ešte pred rokom 2010 ako malý chalan. 

D.Žákovič – Nám sa jedná hlavne o ten  prach, hluk, stres, v tom okolí sa nedá žiť, jazdí tam dvadsať motoriek, mám 

tu fotky ktoré vám ukážem. Volali sme starostovi, aby sa prišiel pozrieť , ignoroval  nás. Jazdí sa tam ráno po 9 hod. 

do večera. Povedal si nám, že to sa zastaviť nedá. Prečo? Z akého dôvodu?  Ty si štatutár obce. Ty to musíš robiť.  

Starosta – ja nie som štatutár železničných pozemkov 

D.Žákovič – ale patrí to do obce . 

p. Piškula - Keď som tam išiel osobne , nadávali mi. Vraj prečo som neprišiel keď tu bol p. Vanko. A čo je p. Vanko? 

Chodia tam jazdiť z Bratislavy. Cez víkend, keď k nám prídu vnuci , nedá sa vonku na dvore sedieť. Nemôžeme si 

spraviť opekačku, musíme sa hneď schovať, toľko prachu, hluku ide až k nám. Taký tam máme život. My sa 

nechceme hádať, len Vám vysvetľujeme, aká je tam situácia. 

Starosta – ja vás plne chápem a rozumiem, ale ja to musím urobiť tak, aby to bolo zákonne správne. Ja tam nemôžem 

len tak prísť a rozkazovať, som v takom istom postavení ako vy.  

D.Žákovič - Pýtal som sa, prečo starosta podporuje takúto akciu? Bolo to aj v obecných novinách. Z našich daní 

podporuješ a oceňuješ niečo, čo sa robí na cudzích pozemkoch. 

Starosta – myslíte Pionier cup. Podporoval som súťaž, ktorá bola v motokrose. Na takéto veci – oceňovania, máme 

určené v rozpočte financie. A boli tam aj poslanci.  

D.Žákovič – robil sa nový územný plán a bez súhlasu občanov sa tam uviedla motokrosová trať. Nikomu si to nedal 

vedieť.  

 Starosta - robil sa nový územný stav , na začiatku územného plánu sú prieskumy a rozbory, kde sa zachytáva 

skutkový stav , ktorý je v tej danej lokalite. Teda keď tam je železničná trať, zakreslí sa železničná trať, keď tak je 

motokrosová trať, zakreslí sa tá.  Tento návrh bol vyvesený v súlade so zákonom 15 dní a to ešte za obdobia môjho 

predchodcu. Bolo stanovené do kedy to môže verejnosť pripomienkovať. Neprišlo nič. Celý Návrh ÚPO a Zadanie 

ÚPO prešlo bez pripomienok k danej lokalite. A teraz sa ideme diviť, prečo to je v územnom pláne? Je to zakreslený 

skutkový stav, nie vlastnícky. 

D.Žákovič - Minule si mi povedal, že tam obec ide stavať protihlukovú stenu. Prečo si ma klamal do očí. 

Starosta – povedal som Vám, že tam robia sondu pre ŽSR, že žiadna protihluková stena sa tam stavať neide  

D.Žákovič – prečo tam chodia jazdiť na motorkách z celého Slovenska? A prečo si ich nevedel zastaviť? Ty si 

organizátorom trate , prečo by si nemohol? A teraz sa to dalo zastaviť? Musela prísť petícia? 

Starosta – na to som Vám už odpovedal, zakaždým treba zavolať políciu 

p.Piškula – je to lokalita smerom na poľovnícku chatu , bola to predtým pekná lokalita. Teraz nie. 

M.Gudába- na každom zastupiteľstve sme to riešili. Starosta nemá na tých pozemkoch žiadnu kompetenciu. Zavolať 

políciu môžete aj vy. Keď sa vám vyhrážajú treba volať políciu. Vinníkov za vybudovanie trate je veľa, ale nemôžete 

sa tu teraz navážať len do starostu. Musíme počkať na výsledok Štátneho stavebného dohľadu . 

V.Lauko – chyba je, že to prišlo až takto ďaleko. Vieme, že sa tam jazdí, treba si sadnúť s tými čo sa sťažujú, starosta 

a tí čo tam jazdia a hľadať kompromis. Štátny stavebný dohľad dá zrušiť trať. 

Hlasovanie : za : 5  (Michal Gudába, Mário Petrík, Ivan Hallo, Monika Fedorová, Vieroslava Fusková   

                   proti :  0 

          zdržal sa :  0 

 

 

 



16.Došlá pošta 

17.Diskusia 

18.Záver. 

 

 

Zapisovateľ: G.Billová 

 

 

Overovatelia zápisnice : Monika Fedorová 
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                                                                                                                     Ing. Adam Žákovič 

                                                                                                                       Starosta obce 

 

 

 


